

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2021 11

上旬刊（总第 615 期 / 第 40 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2021年11月上旬刊(总第615期/第40卷)
1982年创刊 2021年11月8日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编 辑 部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

基于中心点三角白化权函数的装备承制单位履约信誉等级评定

..... 吕永顺等(1)

从失衡走向均衡:政府城乡教育资源配置职能所在 王志豪(4)

基于老年人文化养老需求的社区环境营造研究 梁诗佳等(7)

公路工程路基施工质量控制技术探讨 韩迎吉(10)

火电复工项目索赔处理方案探究 朱亚男(13)

工业电气安装施工和对安装方面的抗干扰对策研究 黎春(16)

建筑工程施工图预算与施工预算的对比分析 黄庆矿(19)

电力工程变电运行的安全技术及管理分析 王瑞(22)

生活垃圾焚烧发电烟气处理技术应用 何焱等(25)

电力工程技术在智能电网建设中的应用探析 维力思(28)

装配式建筑的成本控制与造价管理 周硕玉(31)

航天研制项目成本管理研究 王成军(34)

地铁盾构施工中的安全风险和管控对策 吴勃(37)

基于部门联动的电网问题整改机制建设 吕扬等(40)

地下综合管廊PPP项目社会资本方风险防控 莫细喜等(43)

土木工程结构设计中的安全性与经济性分析 张健(46)

基于协商治理的城中村改造项目风险评价研究 陆慧玲等(49)

基于演化博弈的新型上下级行为期望研究 冯玉玺等(54)

银行与客户关系管理的优化措施 刘丽姝(60)

选煤厂储煤仓瓦斯治理方法研究 朱孝龙(63)

文化传媒企业价值评估方法研究 韩帅(66)

面向差异化需求的“漏斗型”研制工程管理 刘磊等(69)

新时代农村多元化养老服务体系构建及实施建议 蔡梦云等(72)

互联网金融对我国家庭财富管理的影响及解决对策 林晶(75)

电网信通企业应急预案体系及建议 张勇等(78)

基于班组的建筑工人不安全行为影响因素的研究 郝会娟等(81)

浅析民航专业工程质量监督要点及优化措施 杨慕华(86)

设计部门现场管理的建设方案与实施 王鹏等(89)

* 价值链·供应链 *

供应商管理库存模式及其系统建构 暨鹏(92)

* 功能载体创新 *

高位布置矩形吸收塔正装施工的应用 杜国庆(95)

我国城市建筑更新改造与发展模式初探 王涛(98)

市政道桥工程中沉降段路基面的施工技术探究 楼俊阳(101)

不同热处理工艺下45钢的性能研究 罗志轩(104)

基于健康监测的某重载铁路桥梁动力响应研究	李培涛 等(107)
盐渍土路基压实度对其回弹模量影响试验研究	杨超 等(112)
滚塑机直臂力学仿真及优化	闫保龙(115)
桥梁工程施工中的桩基加固技术分析	张新国(118)
二期附属结构深基坑支护与土方开挖安全专项施工	李二宝(121)
土木工程施工中混凝土施工技术探析	党黎明(124)
ST80/116 塔机拆除方案研究	郑晓弟(127)
高铁桥梁工程大体积混凝土裂缝成因及控制措施	张炀(130)
高层建筑项目建设中的给排水消防处理设计	汤海波(133)
论公路桥梁工程中桥涵软土地基的施工处理措施	权跃文(136)
导热油式滚塑机的设计	赵春明(139)
高速公路沥青路面病害分析及养护探讨	陈文快(142)
新型核辐射防护材料的设计及应用	付春亮 等(145)

* 价值应用 *

拉压杆模型量化评价方法研究	陈阵 等(148)
输电线路防冰除冰机器人设计与仿真	郝俊杰 等(151)
横坡垄作坡面径流冲刷条件下产流产沙研究	王志明(155)
BIM+物联网技术在安全管理中的应用策略研究	万玲 等(158)
全面预算管理信息化系统建设	王燕(162)
光伏发电并网及其相关技术发展现状与展望	孙建申(165)
BIM 在设计阶段造价管理的应用分析	程正龙(168)
机头前部受油装置渗漏油对飞机视野的影响分析	李玉芳 等(171)
基于 5G 技术的超声数据远程传输方案	梅娟(175)
人工智能时代下图书馆行业的机遇与挑战	杜娟(178)
基于缝合理念的地铁车辆段一体化城市设计	钟志新(182)
关于新兴产业园建筑设计的策略探讨	邹砺锴(185)
悬浮物测定异常原因分析及对策	周静(188)
建筑工程造价管理中的 BIM 技术探析	任玲玲 等(191)

* 理论综述 *

智慧建筑技术瓶颈分析研究	王成虎 等(194)
--------------------	------------

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.40 11.a
 (Sum No.615)
 Published in Nov. 8, 2021

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Performance Credit Rating of Equipment Manufacturers Based on Center Point Triangular Whitening Weight Function	LV Yong-shun, <i>et al.</i>
4 From Imbalance to Equilibrium: the Function of Government in the Allocation of Urban and Rural Education Resources	WANG Zhi-hao
7 Research on Community Environment Construction Based on the Cultural Pension Needs of the Elderly	LIANG Shi-jia, <i>et al.</i>
10 Discussion on Construction Quality Control Technology of Highway Engineering Subgrade	HAN Ying-ji
13 Research on Claim Treatment Plan of Resumption Project of Thermal Power Plant	ZHU Ya-nan
16 Industrial Electrical Installation Construction and Anti-interference Countermeasures for Installation	LI Chun
19 Comparative Analysis of Construction Drawing Budget and Construction Budget	HUANG Qing-kuang
22 Safety Technology and Management Analysis of Power Engineering Substation Operation	WANG Rui
25 Application of Flue Gas Treatment Technology for Domestic Waste Incineration Power Generation	HE Yao, <i>et al.</i>
28 Analysis on the Application of Electric Power Engineering Technology in the Construction of Smart Grid	WEI Li-si
31 Cost Control and Cost Management of Prefabricated Buildings	ZHOU Shuo-yu
34 Research on Cost Management of Aerospace Development Project	WANG Cheng-jun
37 Safety Risks and Control Countermeasures in Metro Shield Construction	WU Bo
40 Construction of Rectification Mechanism for Power Grid Problems Based on Inter-departmental Linkage	LV Yang, <i>et al.</i>
43 Risk Prevention and Control of Social Capital in PPP Project of Underground Pipe Gallery	MO Xi-xi, <i>et al.</i>
46 Safety and Economic Analysis in the Design of Civil Engineering Structure	ZHANG Jian
49 Research on Risk Evaluation of Urban Village Reconstruction Project Based on Consultative Governance	LU Hui-ling, <i>et al.</i>
54 A Study on New Behavior Expectation of Superior and Subordinate Based on Evolutionary Game	FENG Yu-xi, <i>et al.</i>
60 Optimization Measures for Bank and Customer Relationship Management	LIU Li-shu
63 Research on Gas Control Methods of Coal Storage Bunker in Coal Preparation Plant	ZHU Xiao-long
66 Research on Value Evaluation Methods of Cultural Media Enterprises	HAN Shuai
69 "Funnel" Development Project Management for Differentiated Needs	LIU Lei, <i>et al.</i>
72 Construction and Implementing Advices of Rural Diversified Elderly Care Service System in the New Era	CAI Meng-yun, <i>et al.</i>
75 Influence of Internet Finance on China's Family Wealth Management and Its Solutions	LIN Jing
78 Emergency Preplan System and Suggestions for Power Grid Communication Enterprises	ZHANG Yong, <i>et al.</i>
81 Research on Influencing Factors of Construction Workers' Unsafe Behavior Based on Team	HAO Hui-juan, <i>et al.</i>
86 Elementary Analysis on the Key Points of Civil Aviation Professional Engineering Quality Supervision and Optimization Measures	YANG Mu-hua
89 Construction Plan and Implementation of Site Management of Design Department	WANG Peng, <i>et al.</i>

VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

92 Supplier Management Inventory Model and Its System Construction	JI Peng
--	---------

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 95 Application of Formal Installation of Rectangular Absorption Tower Arranged at High Position DU Guo-qing
- 98 A Preliminary Study on the Renewal, Transformation and Development Model of Urban Buildings in China WANG Tao
- 101 Research on Construction Technology of Subgrade in Settlement Section in Municipal Road and Bridge Engineering LOU Jun-yang
- 104 Study on Properties of 45 Steel under Different Heat Treatment Process LUO Zhi-xuan
- 107 Research on Dynamic Response of a Heavy-duty Railway Bridge Based on Health Monitoring LI Pei-tao, *et al.*
- 112 Experimental Study on Influence of Compaction Degree of Saline Soil Subgrade on Its Resilient Modulus YANG Chao, *et al.*
- 115 Mechanical Simulation and Optimization of the Straight Arm of Rotomolding Machine YAN Bao-long
- 118 Analysis of Pile Foundation Reinforcement Technology in Bridge Engineering Construction ZHANG Xin-guo
- 121 Special Construction of the Second-stage Auxiliary Structure Deep Foundation Pit Support and Earth Excavation Safety LI Er-bao
- 124 Analysis of Concrete Construction Technology in Civil Engineering Construction DANG Li-ming
- 127 Research on Dismantling Plan of ST80/116 Tower Crane ZHENG Xiao-di
- 130 Causes and Control Measures of Mass Concrete Cracks in High-speed Railway Bridge Engineering ZHANG Yang
- 133 Water Supply and Drainage Fire Fighting Design in the Construction of High-rise Building Projects TANG Hai-bo
- 136 Discussion on Construction Treatment Measures of Soft Soil Foundation of Bridges and Culverts in Highway Bridge Engineering
..... QUAN Yue-wen
- 139 Design of Thermal Oil Rotomolding Machine ZHAO Chun-ming
- 142 Disease Analysis and Maintenance of Expressway Asphalt Pavement CHEN Wen-kuai
- 145 Design and Application of New Nuclear Radiation Protection Materials FU Chun-liang, *et al.*

VALUE APPLICATION

- 148 Research on Quantitative Evaluation Method of Strut-and-tie Models CHEN Zhen, *et al.*
- 151 The Design and Simulation of Anti-icing and Deicing Robots for High-voltage Transmission Lines HAO Jun-jie, *et al.*
- 155 Study on Sediment Yield and Runoff under the Condition of Surface Erosion on Cross Slope Ridge Cropping WANG Zhi-ming
- 158 Research on Application Strategy of BIM+Internet of Things Technology in Security Management WAN Ling, *et al.*
- 162 Comprehensive Budget Management Information System Construction WANG Yan
- 165 Current Status and Prospects of Grid-connected Photovoltaic Power Generation and Related Technology Development
..... SUN Jian-shen
- 168 Application Analysis of BIM in the Design Stage Cost Management CHENG Zheng-long
- 171 Analysis of the Influence to the Aircraft Visual Field That Caused By Fuel Leakage From Nose Front Refueling Device
..... LI Yu-fang, *et al.*
- 175 Ultrasound Data Remote Transmission Scheme Based on 5G Technology MEI Juan
- 178 Opportunities and Challenges of the Library Industry in the Era of Artificial Intelligence DU Juan
- 182 Integrated Urban Design of Metro Depot Based on Stitching Concept ZHONG Zhi-xin
- 185 Discussion on the Strategy of Architectural Design of Emerging Industrial Park ZOU Li-kai
- 188 Analysis and Countermeasures of Abnormal Causes of Suspended Matter Measurement ZHOU Jing
- 191 Analysis of BIM Technology in Construction Cost Management REN Ling-ling, *et al.*

THEORETICAL REVIEW

- 194 Analysis and Research on the Bottleneck of Smart Building Technology WANG Cheng-hu, *et al.*